При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру, которая соответствует номеру правильного ответа, или число, слово, последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на экзамене распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ в полной форме, например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца могут использоваться несколько раз или не использоваться вообще. Например: А1Б1В4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы к заданиям с развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения заданий с кратким ответом и сможет оценить загруженные ответы к заданиям с развернутым ответом. Выставленные учителем баллы отобразятся в вашей статистике.

1. Установите соответствие между репликами-стимулами и ответными репликами. Выберите один из предложенных вариантов ответа.

РЕПЛИКИ-СТИМУЛЫ

1 — I must be off now.

2 — It's good to see you again.

3 — It seems a longtime since I saw you last.

4 — I'm crazy about football.

ОТВЕТНЫЕ РЕПЛИКИ

A — Yes, time flies.

B — See you soon then.

C — Me too.

D — Delighted to see you too.

E — I'll see.

1) 1B2C3E4A 2) 1E2B3A4C

3) 1C2D3A4E 4) 1B2D3A4C

2. Установите соответствие между репликами-стимулами и ответными репликами. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Одна ответная реплика является лишней.

РЕПЛИКИ-СТИМУЛЫ

1. Thank you so much for all your help. I couldn't hâve done it without you.

2. I'm working really hard for my exam at the moment.

- 3. I'm really sorry that I lost your dictionary.
- 4. Are you interested in science?

1) 1C2A3E4B 2) 1E2B3C4A

- A. How's it going?
- B. Never mind. It can't be helped.
- C. Not really.
- D. I couldn't agréé more.
- E. You're welcome, but it was nothing really.

ОТВЕТНЫЕ РЕПЛИКИ

3) 1C2B3A4D 4) 1E2A3B4C

1. Alice Chan, 29

Not having a clear idea what career path to take, I opted for something I knew my parents would approve of - in my case, advertising. It couldn't have been a more glamorous job, dining with clients in Smart restaurants, jetting around the world to film ads. But I just couldn't be myself. So one day I just handed in my notice and retrained as a social worker, working with kids from disadvantaged families. And I've never looked back. It's meant a huge drop in my income but it's a sacrifice I'm happy to make for the sake of doing something worthwhile.

2. Jon Golding, 32

I used to work for an IT firm. I was never interested in progressing within the company but I was too scared to let go of the guaranteed income. I was a keen guitarist in my spare time. One day I was on holiday with a group of friends and we were chatting about our dreams. That was a turning point for me and I came home and enrolled on an evening course in guitar-making. I quit my job, converted my garage into a studio and set up my own business building guitars. My company is now one of the UK's leading guitar-builders. Needless to say, I haven't regretted my decision for a moment

3. Felix Mason, 34

I wanted to do something useful with my life and my dad was a science teacher so I decided to follow in his footsteps. But it turned out to be a thankless job. I was putting all my energy into it but getting very little back, apart from increasing demands from managers and parents. Finally, after 10 years, I quit. I was quite keen on writing. So I took on a very junior role as assistant editor for a technology magazine. After just three months, I was made editor, and four years on, I'm publisher of the magazine. Much as I miss the students, office life suits me far better. Being able to just get up and get a coffee whenever you want is amazing. You can't do that when you're teaching until the bell goes.

4. Debbie Fielding, 27

I'd been working as a veterinary nurse and the routine nature of the job was starting to get to me. I didn't get on with my boss, so when I was made redundant last year it came as quite a relief. I'd often dreamt of starting a company which provides specially trained animals to the film industry and it seemed like the right moment to give it ago. So I retrained and researched the opportunities available to me. It's taken a while to get the business up and running. I'm building up client contacts slowly and I expect things to take off properly within the next few months.

3. Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.

Which person travelled abroad in his/her original job?

4. Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.

Which person didn't use to feel appreciated at work?

5. Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.

Which person enjoys the freedom of his/her new job?

6. Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.

Which person used to lack ambition?

Have you ever wondered why humans cry? Most mammals produce tears to clean (1) ... eyes, but humans are unique — perhaps (2) ... the exception (3) ... gorillas and elephants that produce tears in response (4) ... emotional stimuli. We might feel like crying when we hear (5) ... sad news, or even cry (6) ... happiness. Scientists are unsure (7) ... any benefits of crying. Though some people say that (8) ... good cry may help them get over difficult emotional situations.

7. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (1).

8. Прочита	йте текст. Выбе	рите один из	предлож	сенных в	вариантов	ответа. Запол	ните пропуск (2).
		1) with	2) at	3) in	4) by		
9. Прочита	йте текст. Выбе	рите один из	предлож	сенных в	вариантов	ответа. Запол	ните пропуск (3).
		1) on	2) from	3) to	4) of		
10. Прочит	айте текст. Выб	ерите один и	з предло	женных	вариантог	в ответа. Запо	лните пропуск (4).
1		1) for	2) on	3) to	4) at		1 3 ()
11 . Прочит	айте текст Выб	, ерите олин и	з прелпо	женных	вариантов	кответа Запо	лните пропуск (5).
11, 11po m.	directioner. Bbio	1) a	2) an	3) the	4) -	012014. 34110.	mire uponyek (e).
12 Прочит	гайте текст Выб	, ерите олин и	з прелпо	женных	варианто	з ответа Запо	лните пропуск (6).
12. Прочи	differences. Biblio	2) from	-	3) at	4) with	orbera. Jano	minte uponyek (0).
13. Проция	ойта такот Выб	,	,		,	отрата Запо	пинта пропуск (7)
13. Прочит	аите текст. Быо	•	з предло. 2) by		4) with	B OTBETA. Salio	лните пропуск (7).
	~ ~	,	, ,	,	,		home to Holland. He
Amsterdam. Bubefore you (4) . so he missed hit the airport tax. restaurants in eafor the airport Sheridan finally	the when he check the country." Est flight home. He since he (6) exchange for food tax, and the Brain arrived home satisfactor. Выб	ked in, the airl Even though Sl Iis ticket was no money, S I and some mo zilian police р afe and sound берите один и	ine empl heridan e nonrefun heridan's oney. He bersuaded last week з предло	oyees at xplained dable, so only op (7) fo I the airl	the airport that he was now he ration was t r five mon ine to let	s said, "You has completely be eeded to buy o sleep in the ths, before he nim use his old others. Заполнять. Заполнять заполнять в ответа. Заполнять на пределить на пределит	airline ticket back to ave to pay airport tax broke, he (5) to fly, a new ticket and pay airport and work in (8) enough money d ticket to go home.
	1) was arri	lving 2) ar	rived	3) has an	rrived 2) was arrived	
-	гайте текст. Выб 1) has planned	-	-		-	з ответа. Запо 4) had been pl	лните пропуск (2). anned
16. Прочит		•	з предло as had	женных 3) was	•	з ответа. Запо had	лните пропуск (6).
17. Прочит		берите один и 2) was workin	1		вариантов working	3 ответа. Запо 4) has worl	лните пропуск (7). ked
18. Прочит	тайте текст. Выб 1) saves	•	•	женных s saving	•	з ответа. Запо been saving	лните пропуск (8).
19. Переве	дите на английс	кий язык фра	агмент пр	редложе	ния, данні	ый в скобках.	
The results	were hardly enco	ouraging, (не т	ак ли)?				
20. Переве	дите на английс	кий язык фра	агмент пр	редложе	ния, данні	ый в скобках.	
Using some	one (другого) ра	ersonal inform	nation and	d pretend	ling to be the	nem is a form	of identity theft.
	гайте предложен пожений. Запиш						им по смыслу сразу
Kelly walke	d hand in with	n her father on	the beac	h.			

3 / 5

Could you lend me a ... with this piano? I need to move it across the room.

The street party is a popular form of celebration in Britain. Whole streets come together to mark such important national occasions as a new millennium. (1) ..., it is impossible to hold a party in a busy street, so traffic is banned. This may annoy motorists but it is (2) ... Street parties need the involvement of as many people as possible. They (3) ... people who live in cities to unite as a (4) ... just as they would in a traditional small village or town.

22. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (1).

ABLE, COMMUNE, CLEAR, AVOID

23. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (2).

ABLE, COMMUNE, CLEAR, AVOID

24. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (3).

ABLE, COMMUNE, CLEAR, AVOID

25. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (4).

ABLE, COMMUNE, CLEAR, AVOID

Acupuncture, an ancient Eastern art, is widely available. Many people go to acupuncture practitioners when, for example, they wish to (1) ... up smoking. A small pin is inserted into both earlobes (*μουκα yxa*) in (2) ... to rid the patient of the desire to smoke. Cynics may say that they are cured by a form of faithhealing, (3) ... by acupuncture itself. However, many ex-smokers swear (4) ... it works for them.

- **26.** Прочитайте текст. Заполните пропуск (1) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **27.** Прочитайте текст. Заполните пропуск (2) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **28.** Прочитайте текст. Заполните пропуск (3) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **29.** Прочитайте текст. Заполните пропуск (4) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

- 1. Can you imagine life without both a computer, or music or even lights? Kelvin Doe
- 2. is an inspiring young man who from Sierra Leone. When he was growing up, the
- 3. electricity in his neighbourhood didn't always have work, so the lights only used
- 4. to come on once a week. As a boy, Kelvin was interested in how every things worked
- 5. and he used to get such excited about making things. While he was hanging out with
- 6. his friends, Kelvin used to find much materials in the street and make useful things
- 7. from them. He used old electronic items to repair its broken TVs and radios. At 13,
- 8. he even was made a battery so that his family had lights at night. He also built
- 9. a radio station and played lots music on the radio. People called him DJ Focus
- 10. because he believes that when you focus on something, you can to do anything.
- 30. Прочитайте текст. Из строки 1 выпишите ОДНО лишнее слово.
- 31. Прочитайте текст. Из строки 2 выпишите ОДНО лишнее слово.
- 32. Прочитайте текст. Из строки 3 выпишите ОДНО лишнее слово.
- 33. Прочитайте текст. Из строки 4 выпишите ОДНО лишнее слово.
- 34. Прочитайте текст. Из строки 5 выпишите ОДНО лишнее слово.
- 35. Прочитайте текст. Из строки 6 выпишите ОДНО лишнее слово.
- 36. Прочитайте текст. Из строки 9 выпишите ОДНО лишнее слово.
- 1. She described the whole play to us ... detail.
- 2. Both my sons are crazy ... old motorbikes.
- 3. The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
- 4. There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
- 5. ... Susan use to be slim when she was at university?
- 6. Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in Literature in 2016.
- **37.** Прочитайте предложение (1). Заполните пропуск ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **38.** Прочитайте предложение (2). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **39.** Прочитайте предложение (3). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **40.** Прочитайте предложение (4). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.